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Azi noapte am petrecut o noapte albă. Prima după foarte mulți ani. Multora această 

noapte le-a amintit de nopțile din Războiul din Golf din 1991. Atunci nu eram direct 

implicați. Atunci rachetele veneau spre noi ca să destabilizeze o coaliție. Acum voiau să 

destabilizeze o țară. 

Din foarte multe puncte de vedere e rău ce s-a intămplat. E rău, in primul rând, pentru că 

ayatolahii iranieni și-au pierdut teama. În trecut acționau prin proxy – Hamas și Hizbolah, 

acum au ieșit din cotloane si acționează la vedere, chiar dacă pe întuneric. “Terorismul 

apare acolo unde simte slăbiciune” – spunea odată unul, Binyamin Netanyahu. Nu s-a 

gândit atunci că vorbele acestea i se vor aplica într-o zi tocmai lui. 

E rău pentru că o țară intreagă a putut fi paralizată brusc într-o noapte. În câteva ore, 

oamenii şi-au intrerupt toate activitățile și s-au strâns in fața televizoarelor, așteptându-l 

pe Omul Negru, ca să parafrazez un joc celebru din copilărie. Dronele şi rachetele 

iraniene sunt in drum spre noi – titrau agențiile de știri. Se făceau și estimări. O rachetă 

balistică ajunge in 10 minute, unei drone îi ia câteva ore. Iar noi nu putem decât să ne 

învârtim în cerc și să spunem : Ora unu a sosit, omul negru n-a venit (incă). 

https://pune.news/international/hezbollah-fires-dozens-of-rockets-at-israel-no-casualties-reported-167102/


Dar din alte puncte de vedere e și bine ce s-a intâmplat azi noapte. 

E bine pentru că am înțeles ce importanță strategică uriașă are pacea cu Iordania. 

E bine pentru că mulți și-au dat seama că un om despre care spuneau că e senil si 

decrepit, s-a dovedit de fapt un aliat pe care te poți baza. Și nu, nu mă refer aici la 

Netanyahu, ci la preşedintele Biden. 

E bine pentru că am văzut ce mare importanță au știinta si tehnologia care ne-au ajutat 

să neutralizăm 330 de explozive simultan. O performanță de care puține state ar fi in 

stare și care va trebui în viitor predată la cele mai prestigioase academii militare din 

lume. 

E bine pentru că de acum știm cât de esențial este să ai America de partea ta. Și America 

e astăzi adultul responsabil, în orice caz mult mai responsabil decât fanaticii iranieni și 

semi-fanaticii din guvernul israelian actual. 

Ce va urma? Prezicerile sunt date proștilor – spune Talmudul. Niciun om cu capul pe 

umeri nu se poate hazarda să spună că știe precis ce urmează. În mare sunt două 

posibilități. Situația s-ar putea liniști, dar în aceeași măsură ar putea și escalada. Aici 

depinde mult de înțelepciunea conducătorilor. Pe ai lor nu prea mă pot baza. Nici pe ai 

noștri nu prea. Pot avea nădejde doar în bătrânul gentleman de la Casa Albă. 
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